
1 

 

Protokół Nr 36/17 
z obrad XXXVI sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  
w dniu 29 czerwca 2017r. 

 
Początek posiedzenia – godz. 11.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 14.35. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Aleksander Kamiński – Przewodniczący Rady Gminy 

Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie prowadzenia XXXVI sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2016r. poz. 446 ze zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Srokowo Aleksander Kamiński, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Franciszka Andruszkiewicza – Wójta Gminy Srokowo, 

Pana Marka Olszewskiego – Zastępcę Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską - Sekretarza Gminy, 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek   

oraz zaproszonych gości:  

Panią Alicję Kamińską – radną Powiatu Kętrzyńskiego, Członka Zarządu Powiatu, 
Pana starszego chorążego Mariusza Staworko z Placówki Straży Granicznej 
w Barcianach, 
Pana Zenona Piotrowicza – Nadleśniczego Nadleśnictwa Srokowo, 
Pana Jana Adamczyka – wieloletniego pracownika Urzędu Gminy Srokowo, 
oraz wszystkich pracowników Urzędu Gminy Srokowo 
kierowników jednostek organizacyjnych gminy: 

Panią Jadwigę Zając – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance, 

Pana Dariusza Kowalskiego – Dyrektora Gimnazjum Nr 1 w Srokowie, 

Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK Srokowo, 

Panią Grażynę Jolantę Niedźwiedzką- Bień – Kierownika GOPS Srokowo, 

Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM w Srokowie, 

Panie i Panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński kontynuując posiedzenie 

sesji na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 

12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 12 gł. 
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„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radny Krzysztof 

Mościcki, kolejny z listy radnych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad 

i przed przejściem do realizacji pkt. 2. nastąpiła uroczysta część posiedzenia. 

 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz wraz z Przewodniczącym Rady 

Gminy Aleksandrem Kamińskim  złożyli podziękowania za długoletnią i bardzo dobrą 

współpracę Panu Zenonowi Piotrowiczowi, Nadleśniczemu Nadleśnictwa Srokowo, 

wręczając pamiątkową statuetkę i wiązankę kwiatów. Wójt Gminy Srokowo wraz                     

z  Przewodniczącym Rady Gminy w imieniu całego samorządu podziękowali za 

współpracę, okazywaną pomoc i zaangażowanie w działaniach na rzecz naszej 

Gminy. 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz i Przewodniczący Rady Gminy 

Aleksander Kamiński złożyli również podziękowania Panu Janowi Adamczykowi 

długoletniemu pracownikowi Urzędu Gminy Srokowo. Przedstawiciele samorządu 

gminnego wręczając pamiątkową statuetkę i wiązankę kwiatów wyrazili uznanie za 

owocne działania na rzecz Gminy Srokowo oraz podziękowali za wieloletnią pracę, a 

na nowym etapie życiowej drogi złożyli życzenia zdrowia, wszelkiej pomyślności oraz 

spełnienia planów i zamierzeń osobistych. 

Druh Krzysztof Kowalski z OSP Jegławki w imieniu własnym oraz całego Zarządu OSP 

złożył podziękowania Panu Krzysztofowi Mościckiemu oraz państwu Agnieszce                        

i Leszkowi Siewruk za wsparcie finansowe dla jednostki na zakup nowego 

umundurowania dla strażaków. 

Wszyscy uczestnicy sesji Rady Gminy Srokowo podziękowali osobom wyróżnionym 

gromkimi brawami.                       

 

Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poinformował,                         

że porządek obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w zawiadomieniach w ustawowym 

terminie. Zapytał czy są  wnioski lub uwagi do porządku obrad, który przedstawia się 

następująco: 

1.  Otwarcie XXXVI sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.  Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.  Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.  Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 
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5.  Interpelacje i zapytania radnych. 

6.  Ocena udziału Gminy w realizacji działań prorozwojowych finansowanych w 

ramach realizacji strategii rozwoju lokalnego LGR i LGD. 

7.  Informacja o organizacji czasu wolnego w czasie wakacji dla młodzieży szkolnej  

     Gminy Srokowo – GOK i animatorzy sportu. 

8.  Rozpatrzenie sprawozdań za 2016r. i podjęcie uchwały w sprawie ich      

     zatwierdzenia: 

a) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania     

  budżetu gminy za 2016r.; 

     b)   odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za  

    2016r.; 

     c)   odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania    

    budżetu  gminy za 2016r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

     d)  opinie Komisji Rady Gminy i dyskusja; 

     e)  głosowanie 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2016r. 

     a)  odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy      

          absolutorium; 

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej  

zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Srokowo za 

2016r.; 

     c)  dyskusja nad udzieleniem bądź nie udzieleniem absolutorium za 2016r.; 

d)  głosowanie 

10.  Podjęcie uchwał w sprawach:   

10.1. Zmiany nazwy ulicy na terenie Gminy Srokowo.           

10.2. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2017-2022,       

10.3. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2017r.  

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

13.  Zakończenie obrad  XXXVI  sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz zaproponował wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu 

informatyzacji Gminy Srokowo w obszarze wdrożenia e-usług publicznych, 

planowanego do zgłoszenia do współfinansowania w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko- Mazurskiego na lata 2014 – 2020, III Osi 

Priorytetowej „Cyfrowy Region”, działania 3.1 „Cyfrowa dostępność informacji 

sektora publicznego oraz wysoka jakość e-usług publicznych”. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o głosowanie na temat 

przyjęcia zmiany polegającej na wprowadzeniu do porządku obrad pkt 10.4.  czyli 

podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu informatyzacji Gminy 

Srokowo w obszarze wdrożenia e-usług publicznych, planowanego do zgłoszenia do 
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współfinansowania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko- Mazurskiego na lata 2014 – 2020, III Osi Priorytetowej „Cyfrowy 

Region”, działania 3.1 „Cyfrowa dostępność informacji sektora publicznego oraz 

wysoka jakość e-usług publicznych”. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie – 12 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła zmianę polegającą na wprowadzeniu 

do porządku obrad pkt 10.4 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia 

do realizacji projektu informatyzacji Gminy Srokowo w obszarze 

wdrożenia e-usług publicznych, planowanego do zgłoszenia do 

współfinansowania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko- Mazurskiego na lata 2014 – 2020, III Osi 

Priorytetowej „Cyfrowy Region”, działania 3.1 „Cyfrowa dostępność 

informacji sektora publicznego oraz wysoka jakość e-usług publicznych”. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1.  Otwarcie XXXVI sesji Rady Gminy Srokowo. 

2.  Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 

3.  Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy Srokowo. 

4.  Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.  Interpelacje i zapytania radnych. 

6.  Ocena udziału Gminy w realizacji działań prorozwojowych finansowanych w       

     ramach realizacji strategii rozwoju lokalnego LGR i LGD. 

7.  Informacja o organizacji czasu wolnego w czasie wakacji dla młodzieży szkolnej  

     Gminy Srokowo – GOK i animatorzy sportu. 

8.  Rozpatrzenie sprawozdań za 2016r. i podjęcie uchwały w sprawie ich      

     zatwierdzenia: 

c) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania     

  budżetu gminy za 2016r.; 

     b)   odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za  

    2016r.; 

     c)   odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania    

    budżetu  gminy za 2016r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 

     d)  opinie Komisji Rady Gminy i dyskusja; 

     e)  głosowanie 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2016r. 

     a)  odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy      

          absolutorium; 

d) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej  

zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Srokowo za 

2016r.; 

     c)  dyskusja nad udzieleniem bądź nie udzieleniem absolutorium za 2016r.; 
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d)  głosowanie 

10.  Podjęcie uchwał w sprawach:   

10.1. Zmiany nazwy ulicy na terenie Gminy Srokowo.           

10.2. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2017-2022,       

10.3. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2017r.  

10.4. Przystąpienie do realizacji projektu informatyzacji Gminy Srokowo w obszarze  

        wdrożenia e-usług publicznych, planowanego do zgłoszenia do      

        współfinansowania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego     

        Województwa Warmińsko- Mazurskiego na lata 2014 – 2020, III Osi  

        Priorytetowej „Cyfrowy Region”, działania 3.1 „Cyfrowa dostępność informacji  

        sektora publicznego oraz wysoka jakość e-usług publicznych”. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

13.  Zakończenie obrad  XXXVI  sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  poprosił o przegłosowanie 

przyjęcia porządku obrad po zmianach. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie -12 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”, 

0 gł. „wstrzymujących się” przyjęła  porządek obrad po zmianach. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 2. i przeszedł do realizacji punktu 3.  

porządku obrad. 

 

Ad. pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z  XXXV sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poinformował, że protokół z XXXV 

sesji Rady Gminy Srokowo z dnia  31 maja 2017 r. (zał. nr 5) był do wglądu                    

w biurze Rady Gminy oraz został wyłożony na pół godziny przed sesją na sali obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż zapoznał się  z protokołem, który wiernie 

odzwierciedla przebieg XXXV sesji. Przewodniczący zapytał radnych czy mają uwagi 

do protokołu. Wobec braku wniosków i uwag Przewodniczący Rady Gminy poddał 

pod głosowanie protokół z XXXV sesji z dnia 31 maja 2017 r., w czasie którego na 

sali obrad obecnych było 12 radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XXXV sesji z dnia 31 maja 2017 r.  

większością głosów i bez uwag –  11 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”                                

i 1 gł. „wstrzymujących się” . 

(radny nieobecny podczas poprzedniego posiedzenia sesji rady Gminy)  
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Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3. i przeszedł do  punktu 4. porządku obrad. 

 

Ad. pkt 4. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Wójta Gminy Srokowo                    

o przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym (zał. nr 6). 

W okresie międzysesyjnym od 31 maja 2017 r. do dnia 28 czerwca 2017 r. Wójt 

Gminy Srokowo wydał 6 zarządzeń: 

1. Zarządzenie nr 21/17 z dnia 31 maja 2017r. w sprawie ogłoszenia konkursu na 
wolne stanowisko urzędnicze ds. budownictwa w Urzędzie Gminy Srokowo. 

2. Zarządzenie nr 22/17 z dnia 31 maja 2017r. w sprawie upoważnienia pracownika 
Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej w Srokowie do prowadzenia postępowań 
w sprawach świadczeń rodzinnych i zasiłków dla opiekunów. 

3. Zarządzenie nr 23/17 z dnia 7 czerwca 2017r. w sprawie ogłoszenia otwartego 
konkursu ofert na wykonanie zadania publicznego Gminy Srokowo w 2017 r. przez 
organizacje pozarządowe. 

4. Zarządzenie nr 24/17 z dnia 7 czerwca 2017r. w sprawie powołania komisji 
konkursowej do oceny ofert złożonych w otwartym konkursie ofert na realizację 
zadań publicznych oraz określenia Regulaminu Pracy Komisji Konkursowej. 

5. Zarządzenie nr 25/17 z dnia 13 czerwca 2017r. w sprawie ogłoszenia konkursu na 
wolne stanowisko urzędnicze ds. budownictwa w Urzędzie Gminy Srokowo. 

6. Zarządzenie nr 26/17 z dnia 20 czerwca 2017r. w sprawie powołania komisji 
konkursowej do przyznawania nagród Wójta Gminy Srokowo oraz nadawania tytułu 
„Primus Inter Pares” dla uczniów szkół z terenu Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  zapytał czy są pytania do złożonej 

informacji, a w związku z ich brakiem zamknął pkt 4 i przeszedł do punktu                         

5 porządku obrad. 

Ad. pkt 5. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił radnych o składanie 

interpelacji lub zapytań, a następnie złożył ustną interpelację, która zawierała 

prośbę, aby świetlice wiejski zaopatrzone w kafejki internetowe były czynne przez 

cały okres wakacyjny. Przewodniczący oczekuje, że od 1 lipca 2017 r. będą 

podpisane umowy ze świetlicowymi, po to, aby mieszkańcy mogli korzystać                          

z gminnego sprzętu komputerowego oraz z zasobów świetlicowych. 
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Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński związku z ich brakiem dalszych 

interpelacji i zapytań zamknął pkt 5 i przed przejściem do realizacji pkt 6 porządku 

obrad o godz. 11.17 ogłosił przerwę, która trwała do godz. 11.30. 

Ad. pkt 6. 

6.  Ocena udziału Gminy w realizacji działań prorozwojowych 

finansowanych w  ramach realizacji strategii rozwoju lokalnego LGR i LGD. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że radni 

otrzymali materiał (załącznik nr 7 do protokołu) w terminie, a następnie poprosił 

Panią Małgorzatę Cwalina Skarbnik Gminy Srokowo o krótkie wprowadzenie do 

tematu. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że wymienione stowarzyszenia, 

których Gmina Srokowo jest członkiem powstały, aby wspierać gminy na obszarze 

dziewięciu gmin. Jak co roku składane są sprawozdania merytoryczne i finansowe, 

które dostępne są na stronach internetowych poszczególnych stowarzyszeń więc 

każdy ma możliwość się z nimi zapoznać. Skarbnik dodała, że na dzień dzisiejszy 

zmieniła się sytuacja ponieważ LGD9 nie zatrudnia pracowników, a stowarzyszenie 

obsługują pracownicy LGR. Dodatkowo, aby zmniejszyć koszty utrzymania oba 

stowarzyszenia mieszczą się w jednej siedzibie. W tej chwili lokalną strategię rozwoju 

obszaru LGR i LGD9 realizuje LGR. LGD9 stała się Centrum Organizacji 

Pozarządowych na tym obszarze i prowadzi działania szkoleniowe oraz wspierające 

dla organizacji pozarządowych; posiadają Centrum Animacji Społecznej w ramach 

którego prowadzona jest księgowość dla organizacji pozarządowych.  Cały czas są 

realizowane różne i ciekawe konkursy, ogłaszane wnioski, z których można uzyskać 

wysokie dofinansowanie. Z naszej gminy z III edycji konkursu otrzymały 

dofinansowanie dwa wnioski - jeden na utworzenie działalności gospodarczej                     

w miejscowości Leśniewo i na rozwój działalności gospodarczej w miejscowości Silec. 

Skarbnik zachęca do składania wniosków na prowadzenie wszelkiej działalności 

gospodarczej lub też jej rozwój.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję.                      

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że zarówno w poprzedniej perspektywie 

finansowej jak i teraz Gmina Srokowo była liderem w wykorzystaniu środków 

oferowanych na dany teren, ale to zaangażowanie wynikało z aktywności sektora 

publicznego oraz jednej dużej inwestycji zrealizowanej w Jegławkach. W tej 

perspektywie mamy więcej środków dla osób fizycznych i podmiotów gospodarczych, 

natomiast trudniej jest otrzymać wsparcie dla sektora finansów publicznych. Radny 

cieszy się, że wspomniane przez Panią Skarbnik wnioski otrzymały dofinansowanie, 

ale niemniej jednak uważa, że społeczeństwo jest niewystarczająco aktywne. Istnieje 

możliwość, że dużą rolę tu odgrywa niedoinformowanie społeczeństwa w tym 

temacie. Radny uważa, że bardzo ciekawą możliwość stwarza utworzenie 

Inkubatorów Przetwórstwa na potrzeby lokalne lub do sprzedaży bezpośredniej przez 



8 

 

gospodarstwa rolne. Być może należałoby poprzez sołtysów przekazać informacje 

osobom posiadającym nieduże gospodarstwa rolne lub byłyby zainteresowane 

wejściem w taki temat, aby zgłosiły się celem udzielenia informacji lub pomocy, którą 

radny oferuje ze swojej strony. Poza tym osoby obsługujące biuro również zawsze 

wytłumaczą w jaki sposób można ubiegać się o dofinansowanie. Radny powiedział, 

że jeśli znaleźliby się chętni na taką działalność to on sam zorganizuje wyjazd do jego 

dawnej firmy, gdzie 10 lat temu zorganizował małe pracownie przetwórstwa, gdzie 

każdy otrzyma komplet materiałów szkoleniowych, informacje jakie trzeba spełniać, 

warunki, do jakich instytucji należy się zgłosić i w jakim celu itp., aby takie 

przetwórstwo założyć. Może to być działalność w kierunku „małego młyna”                       

z możliwością wytworzenia np. tony mąki na godzinę, kaszy itd.; przetwórstwo 

mięsa, przetwórstwo mleka  oraz tłocznia soków z owoców i warzyw. Biorąc pod 

uwagę sytuację jaka na dzień dzisiejszy zaczyna się dziać w rolnictwie, gdy                        

w kolejnych latach środki na tę gałąź przemysłową będą zdecydowanie ograniczone, 

zwłaszcza na inwestycje to warto byłoby w tej perspektywie finansowej część 

gospodarstw rolnych zainteresować przetwórstwem własnych wyrobów. Radny 

apeluje o upowszechnienie tej informacji, że można stworzyć takie możliwości 

pozyskania środków na własne przetwórstwo.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 

dyskusji poprosił o przegłosowanie przyjęcia oceny udziału Gminy w realizacji działań 

prorozwojowych finansowanych w  ramach realizacji strategii rozwoju lokalnego LGR 

i LGD. 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”                                

i 0 gł. „wstrzymujących się” przyjęła informację dotyczącą oceny  udziału 

Gminy w realizacji działań prorozwojowych finansowanych w  ramach 

realizacji strategii rozwoju lokalnego LGR i LGD. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 6. i przeszedł do  punktu 7. porządku obrad. 

 

7.  Informacja o organizacji czasu wolnego w czasie wakacji dla młodzieży 

szkolnej Gminy Srokowo – GOK i animatorzy sportu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że radni 

otrzymali materiał (załącznik nr 8 do protokołu) w terminie jak również był on 

szeroko omawiany podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych, a następnie 

poprosił Pana Janusza Januszewskiego Dyrektora GOK w Srokowie o przedstawienie 

informacji o organizacji czasu wolnego w czasie wakacji dla młodzieży szkolnej Gminy 

Srokowo – GOK i animatorzy sportu. 

Dyrektor GOK w Srokowie Janusz Januszewski powiedział, że w przekazanej 

informacji wszystko zostało ujęte w kwestii organizacji wolnego czasu podczas 
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wakacji we wszystkich obiektach. Wszelkie informacje zostały już rozpowszechnione 

na plakatach oraz można je znaleźć na stronach internetowych Urzędu Gminy 

Srokowo i GOK-u. Co tydzień będą organizowane imprezy związane z kulturą, 

sportem lub rekreacją ponieważ jak wiadomo w tym roku „Dni Srokowa” się nie 

odbędą. Dyrektor uważa, że taka organizacja czasu podczas wakacji będzie 

ciekawsza niż jednodniowe obchody „Dni Srokowa”. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję.                      

Radna Ewa Dudek zwróciła uwagę na to, że przedstawiona oferta przez GOK jest 

bardzo bogata i ciekawa. Istnieje możliwość, że wiele osób przyzwyczaiło się do 

obchodów „Dni Srokowa”, ale z drugiej strony z przedstawionego asortymentu zajęć 

również może skorzystać wielu mieszkańców naszej gminy i nie tylko. Dodatkowo 

coraz częściej nie tylko mieszkańcy, ale również całe rodziny z roku na rok coraz 

aktywniej biorą udział w różnych imprezach organizowanych przez Gminny Ośrodek 

Kultury. Radna uważa, że dzięki dużemu zaangażowaniu pracowników GOK została 

przygotowana bardzo dobra oferta na sposób spędzenia wolnego czasu. 

Dyrektor GOK w Srokowie Janusz Januszewski zaprosił wszystkich chętnych do 

udziału w „Pikniku Rodzinnym”, który odbędzie się w niedzielę o godz. 15.00 przy 

„Szkole Leśnej” znajdującej się przy Nadleśnictwie Srokowo.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 

dyskusji poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji o organizacji czasu wolnego 

w czasie wakacji dla młodzieży szkolnej Gminy Srokowo – GOK i animatorzy sportu. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie - 12 gł. „za”, 0 gł. „przeciw”                                

i 0 gł. „wstrzymujących się” przyjęła informację o organizacji czasu 

wolnego w czasie wakacji dla młodzieży szkolnej Gminy Srokowo – GOK                 

i animatorzy sportu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 7. i przeszedł do  punktu 8. porządku obrad. 

 

 

Pkt 8. 

Rozpatrzenie sprawozdań za 2016r. i podjęcie uchwały w sprawie ich     
zatwierdzenia: 
a)przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 
budżetu gminy za 2016r.; 
 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Pana Wójta Gminy 
Srokowo Franciszka Andruszkiewicza o przedstawienie sprawozdania finansowego               
i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2016r.  
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O godz. 11.55 na posiedzenie Rady Gminy przybyła radna Renata Mendala  

– stan 13 radnych. 

 
Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz poinformował, że: 
 
Budżet Gminy na rok 2016 przyjęty Uchwałą Nr XV/79/15 Rady Gminy Srokowo                                 

z dnia 18 grudnia 2015r. został zaplanowany w kwotach: 

dochody -12 357 607,00 zł 

wydatki  -16 491 250,40 zł. 

Z zaplanowanym  niedoborem budżetu w  kwocie - 4 133 643,40 zł z zaplanowanymi  

źródłami pokrycia  pożyczkami  w kwocie  3 720 010,00 zł oraz wolnymi środkami                    

w kwocie 413 633,40 zł. Na wydatki majątkowe zaplanowane zostały środki w kwocie 

5 589 041,79 zł tj. 33,89 % wydatków budżetu ogółem w tym wydatki inwestycyjne 

jednostek gminy- 5 421 741,79 zł.        

Ustalono że priorytetowe  zadania  inwestycyjnym Gminy w 2016r to budowa sieci 

kanalizacyjnej i wodociągowej Gminy  Etap III oraz przebudowa dróg gminnych.   

Obydwa zadnia planowane były do realizacji z dofinansowaniem ze środków PROW. 

Ustalono że kolejnym ważnym zadaniem będzie zakończenie budowy  rozpoczętego 

w 2014r.  kompleksu  nad jeziorem Rydzówka tj. budowa pomostu i kąpieliska                        

z plażą. 

Przychody budżetu zaplanowano w wysokości 4 631643,40 zł, natomiast rozchody                   

w wysokości 498 000,00 zł. 

W wydatkach budżetu na 2016r. zaplanowane zostały zadania jednostek 

pomocniczych gminy w ramach funduszu sołeckiego na łączną kwotę 164 498,10 zł 

na 10 sołectw. Sołectwo Łęknica i Leśny Rów nie złożyły wniosków. 

Na  koniec 2016 r.  plan dochodów  bieżących  gminy zwiększony  został  ogólnie                   

o kwotę 4 760 895,58 zł oraz   o kwotę  189 500,00 zł  zmniejszone zostały dochody 

majątkowe.  Po zmianach plan  dochodów wynosił 16  929 002,58 zł. 

Budżet Gminy po stronie wydatków został zwiększony ogólnie o kwotę 60 247,82 zł  

w tym: wydatki bieżące zwiększono o 4 418 916,23 zł oraz  zmniejszone zostały 

wydatki majątkowe o kwotę  4 358 668, 41 zł.  

Po zmianach plan wydatków na koniec  2016 r. wynosił 16 431 002,58 zł.  

Zmiany dochodów dotyczyły głównie dotacji na zadania zlecone – kwota  zwiększenia  

to 3 039 952,60 zł  i dotacji do zadań własnych 689 295,36 zł  oraz zwiększenia 

kwoty do odzyskania z podatku Vat za lata 2010- 2015 o kwotę 832 484,74 zł.  

Zmiany wydatków majątkowych dotyczyły przyjęcia dotacji na zadania zlecone                   

i własne po stronie wydatków oraz wprowadzenia nowych zadań i dofinansowanie 

zadań m.in. do realizacji ze Starostwem w Kętrzynie tj.:  

-Przebudowy drogi powiatowej Nr 1590N stanowiącej w miejscowości Srokowo  ulicę  

Brzozową  -  137 539,36 zł (wykonano). 

-Budowy chodnika w pasie drogi powiatowej w Jegławkach -49 296,00 zł( wykonano) 

Dofinansowania zakupu samochodu dla Komendy Powiatowej Policji w Kętrzynie -

22 500,00 zł (wykonano). 
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-Dofinansowania na  opracowanie materiałów do dokumentacji na budowę ścieżek 

rowerowych w powiecie w tym gmina Srokowo ( droga 650 na odcinku Solanka -

Nowa Różanka)  -2 758,00 zł (wykonano), ale także udzielenia dotacji dla ZGKIM na 

zakup pomp do przepompowni i hydroforni- 1 457,98 zł (wykonano). 

Wprowadzono również nowe zadania inwestycyjne takie jak: 

- modernizacja oczyszczalni ścieków - 223 568,69 zł (nie wykonano), 

- przebudowa ul Leśnej, Młynarskiej i Parkowej – 140 000,00 zł (wykonano ul. Leśną               

  65,8 tys. zł), 

- zakup autobusów – 110 700,00 zł wykonano, 

- przebudowa ulicy Łąkowej 4 000,00 zł  - dokumentacja –wykonano, 

- przebudowa drogi w Jankowicach – 43125,77 zł – wykonano, 

- budowa podjazdu do apteki 5000,00 zł-  część dokumentacji wykonano 

- przebudowa dróg gminnych Leśny Rów –Złote Pole ?oraz Kosakowo-Wilczyny – 

  4000,00 zł – wykonano dokumentacje,  

- zakup kosiarki samojezdnej z osprzętem do odśnieżania i odśnieżarki (FS Srokowo)    

  na 21 349,00 zł- wykonano, 

- zakup kosiarki samojezdnej z osprzętem do odśnieżania (FS Wilczyny) -13 500,00 zł           

  wykonano, 

- zakup wiaty dla sołectwa Silec -5 700,00 zł- wykonano, 

- zakup samochodu służbowego dla GOPS – 30 000 zł- wykonano- 28 tys. zł  

- zakup lampy solarowej do miejscowości Suchodoły -7 000,00 zł - nie wykonano,  

Zwiększono środki na zakupy inwestycyjne: 

- w Urzędzie Gminy z 10 tys. zł do 68,4 tys. zł  na zakup komputerów i pieca do UG -      

  wykonano, 

- przebudowa oświetlenia z 54 500,00 zł do 58 900,00 zł- zakupiono 2 lampy 

solarowe  do Sińczyka, wykonano oświetlenie na ul Leśnej , w Solance , w Chojnicy, 

w Szczeciniaku  i Suchodołach- 37 ,8 tys. zł. 

- przebudowa chodnika w Solance z 6 000,00 zł do 7 500,00 zł wykonano. 

Zmniejszono środki inwestycyjne  do planowanego wykonania na następujące 

zadania : 

- Etap III Budowy sieci kanalizacyjno- wodociągowej  z  2, 5 mln zł do 34 500,00 zł 

-  przebudowa  dróg gminnych z 2,7mln zł do kwoty 45 400,00 zł 

- budowa pomostu z kwoty 130 tys. zł do 2 tys. zł 

Te trzy zadania przeniesiono na 2017 rok. 

 

Wykonanie budżetu za  rok  2016 rok przedstawia się następująco: 

-  Dochody  -  16 668 885, 95 zł co stanowi 98,46 planu po zmianach  

-  Wydatki  –   15 484 335,42  zł co stanowi 94,23 % planu po zmianach 

Okres sprawozdawczy zamknął się dla naszej gminy nadwyżką dochodów nad 

wydatkami w kwocie 1 184 550,53 zł.  

Nadwyżką spłacone zostały pożyczki w BGK i WFOŚCIGW. Spłata pożyczek                        

z WFOŚiGW  wynosiła 498 000,00 zł.   

Realizacja dochodów: 
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dochody bieżące to kwota – 16 386 735,14 zł tj. 98,80% planu  

dochody majątkowe to kwota – 282 150,81 zł tj. 82,14% planu 

Dochody własne za 2016 r. osiągnęliśmy w kwocie  5 291 759,63 zł  na plan 

5 546 723,06 zł tj.  95,40 % w tym dochody z majątku gminy na plan 420 600,00 zł 

 wykonaliśmy w kwocie – 324 577,97 zł.  tj.77,17 %.  

Największa kwotowo realizacja dochodów własnych w 2016 r. to dochody (w zł.) 

pochodzi m. in. z: 

- zwrot podatku Vat za lata 2010-15 -   1 630 126,00 zł 

- podatek rolny – 1 326 638,65 zł 

- podatek od nieruchomości od osób fizycznych i prawnych – 846 608,60 zł 

- sprzedaż mienia  276 150,81 zł 

- podatek leśny – 151 837,69 zł 

- podatek od czynności cywilno-prawnych- 91 802,37 zł 

- dzierżawa mienia  38 342,72 zł  

- podatek od środków transportowych- 40 132 zł 

Dokonaliśmy sprzedaży akcji WMARR za cenę zakupu tj. 6 000,00 zł. 

Dochody z budżetu państwa: na plan 11 382 279,52 zł uzyskaliśmy kwotę  

11 377 126,32 zł tj. 99,95%, w tym:   

*subwencje wykonanie i plan stanowi kwotę 4 856 228 zł tj. 100% planu,  

*udziały w podatkach stanowiących dochód z budżetu państwa (podatek dochodowy)  

 1 416 319,80 zł, na plan 1 421 473,00 zł tj. 99,6 % planu,  

*dotacje celowe z budżetu państwa – 5 079 205,57 zł. na plan 

  5 104 578,52 zł tj. 99,50 % planu w tym: 

- na zadania zlecone - 4 038 806,52 zł na plan 4 053 847,52 zł  tj. 99,62%.   

- na zadania własne – 1 018 281,25 zł na plan 1 028 556,00 zł 

  tj. 99% planu.                                                           

Dotację z WFOŚiGW w Olsztynie na usuwanie azbestu uzyskaliśmy w kwocie  

22 613,62 zł tak, jak  złożono wniosek o płatność.  

 

Realizacja wydatków: 

Struktura zrealizowanych wydatków budżetowych za 2016 rok:    

- wydatki bieżące - 14 610 230,14 zł co stanowi 96,11 % planowanych wydatków 

bieżących,   

- wydatki majątkowe – 874 105,28 zł tj. 71,04 % planowanych wydatków 

majątkowych. 

W poszczególnych działach wydatki przedstawiały się następująco: 

wykonano  zadania  z funduszy sołeckich na kwotę 124 112,52 zł na planowaną 

kwotę  164 498,10 zł tj. 75,44% ( załącznik nr 9 do sprawozdania). 

W 2016 r. w naszych jednostkach budżetowych zgodnie z wytycznymi do budżetu nie 

stosowano  waloryzacji   płac. 

Szczegóły wykonania budżetu otrzymaliście państwo w sprawozdaniach                               

i opracowaniu opisowym. 
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Poszczególne jednostki budżetowe zrealizowały wydatki w następujących kwotach: 

Gimnazjum -  1 498 870,08 zł, Szkoła Podstawowa Srokowo – 2 411 036,17 zł , 

GOPS – 5 697 463,61 zł, Urząd Gminy – 5 876 965,56 zł. Natomiast instytucja kultury 

tj. GOKiS– koszty 464 486,07 zł w tym z dotacji gminy – 44 400,00 zł.  Koszty 

zakładu budżetowego - ZGKIM - 1 174 232,23 zł.  

Na dzień 31 grudnia 2016 r. Gmina posiadała zobowiązania z tytułu pożyczek 

w kwocie 828 000,00 zł (z tytułu 2 zawartych umów pożyczek) z WFOŚiGW 

w Olsztynie, w tym krótkoterminowe 498 000,00 zł ( płatność w 2017r.)  oraz  

330 000,00 zł płatne w latach  2018-2019 r.  

Zobowiązania wymagalnych na koniec 2016 r. Gmina nie posiadała.   

Należności wymagalne  wobec gminy wynoszą  862 818,12 zł z czego wymagalne 

należności  jednostek organizacyjnych : Urząd Gminy – 318 542,03 zł oraz  ZGKiM – 

32 110,48 zł,  GOPS  512 165,61 zł. 

 

Postępowania w sprawie zwrotu Vat zakończyły się dla naszej gminy sukcesem.                  

Po ponad 2 latach Urząd Skarbowy w Kętrzynie wypłacił  nam zwrot Vat . W 2015 r.  

była to kwota 205 373,00 zł , natomiast w 2016 r. 1 630 126,00 zł.  Razem 

odzyskaliśmy 1 835 499,00zł.   Koszt odzyskania podatku Vat – to kwota  50 521,02 

zł w 2015 r. i kwota 95 848,98 zł w 2016r.  Razem był to koszt 146 370,00 zł,  co 

stanowiło  7,97% zwróconego podatku.  

Żeby odzyskać  zwrot Vat  musieliśmy zgodnie z decyzją Izby Skarbowej 

przeprowadzić centralizację  jednostek Gminy  od 2010 r. 

Kwota ze zwrotu podatku  pozwoliła nam na zwiększoną, terminową  i bezstresową  

realizację  zadań bieżących (m. in. na konserwacje dróg) i inwestycyjnych  (m. in. 

wymiana komputerów, zakup autobusów) gminy w tym również zadań z funduszu 

sołeckiego (realizacja 75,5%).   

Oczywiście nie do końca udało nam się zrealizować  wszystkie zaplanowane zadania. 

Muszę powiedzieć, że od lat kilku budżet 2016 r. było bardzo przyjemnie  realizować. 

Chciałbym wszystkim państwu  radnym podziękować za mądre, przemyślane  decyzje 

i wybory, a  kierownikom jednostek podziękować za  pracę związaną z realizacją 

ubiegłorocznego budżetu . 

 
 
b)odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu 
gminy za 2016r.; 
 
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Przewodniczącą 

Komisji Rewizyjnej Agnieszkę Gajowniczek o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej 

w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2016 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Gajowniczek poprosiła Radnego Marka 

Stachurskiego członka Komisji Rewizyjnej o odczytanie przygotowanej opinii. 

Radny Marek Stachurski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Srokowie 
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(załącznik nr 9 do protokołu) o wykonaniu budżetu Gminy Srokowo za 2016 rok, 

która brzmiała następująco:  

Komisja Rewizyjna Rady Gminy w Srokowie na posiedzeniu w dniu 25 maja 2017 r. 

rozpatrzyła sprawozdanie Wójta Gminy Srokowo z wykonania budżetu Gminy za 2016 

rok. Podczas formułowania opinii Komisja zapoznała się ze: 

1.sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2016 r. 

     2.sprawozdaniem finansowym Gminy Srokowo za 2016 r. 

3.informacją o stanie mienia gminy 

     4.opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu                   

        z wykonania budżetu przez Wójta Gminy Srokowo za 2016 r. 

Komisja Rewizyjna uwzględniła wyniki kontroli, jakich dokonała w ciągu roku, a także 

wysłuchała ustnych wyjaśnień Wójta Gminy. Komisja Rewizyjna stwierdziła, co 

następuje: 

1. Uchwalony przez Radę Gminy budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu 

roku, przewidywał realizację dochodów w kwocie 16 929 002,58 zł. 

Dochody wykonano w kwocie 16 668 885,95 zł, co stanowiło 98,46 % 

planu, w tym planowane na kwotę 5 546 723,06  zł dochody własne - 

wykonano w kwocie 5 290 317,87 zł, co stanowi 95,38 % planu.                     

W kategorii dochodów własnych wyodrębniamy grupę dochodów 

majątkowych i bieżących. Dochody własne bieżące wykonano na kwotę                

4 965 739,90 zł, co stanowi 96,87 % zaplanowanych dochodów własnych 

bieżących. Dochody własne majątkowe wykonano na kwotę 324 577,97 zł, 

co stanowi 77,17% zaplanowanych dochodów własnych majątkowych. 

Dochody majątkowe planowano pozyskać głównie w wyniku sprzedaży 

majątku gminnego w drodze przetargów. W dziale 700  par. 0770 z wpłat   

z tyt. odpłatnego nabycia prawa własności planowano osiągnąć dochody                

w wysokości 340 500,00 zł. Rzeczywiste wykonanie wyniosło 276 150,81 zł 

co stanowi 81,10 % planu. Łącznie w dziale 700 „gospodarka 

mieszkaniowa” wykonanie dochodów było niższe o ok. 115 000,00 zł niż 

planowano – głównie w paragrafie „dochody z najmu i dzierżawy” (ok. 

17 000,00 zł) i „ wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności” (ok.        

64 000,00 zł). Gmina na koniec roku budżetowego nie posiadała 

zobowiązań wymagalnych (dla porównania w 2015 r. kwota ta wyniosła ok. 

61 000,00 zł) Należy podkreślić, że w stosunku do roku 2015 wyraźnie 

zmieniła się struktura zaległych należności: 

Należności wymagalne na koniec 2015 r. wyniosły 830 212,31 zł 

- w tym Urząd Gminy 293 324,91 zł, GOPS – 437 619,63 zł (są to należności       

  z tytułu udziału dla gmin z tytułu zaliczek i funduszu alimentacyjnego),                      

  ZGKiM – 99 267,77 zł.  

Należności wymagalne na koniec 2016 r. wyniosły 862 818,12 zł 

- w tym Urząd Gminy 318 542,03 zł, GOPS – 512 165,61 zł (są to należności                    

  z tytułu udziału dla gmin z tytułu zaliczek i funduszu alimentacyjnego),                      
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  ZGKiM – 32 110,48 zł.  

Dochody budżetowe zwiększyły się w trakcie roku budżetowego o 1 630 126,00 zł                  

w wyniku pozytywnej decyzji Urzędu Skarbowego w Kętrzynie w sprawie zwrotu VAT 

z inwestycji z lat 2010-2015.  

1. Uchwalony przez Radę Gminy plan wydatków budżetowych po zmianach 

dokonanych w ciągu roku przewidywał kwotę 16 431 002,58 zł. Wydatki 

zrealizowano w kwocie 15 484 335,42 zł, co stanowi 94,23 % ogółu planu. 

2. Na realizację rocznych i wieloletnich zadań inwestycyjnych zaplanowano 

pierwotnie w budżecie Gminy kwotę 5 421 741,79 zł, w trakcie roku 

budżetowego plan uległ zmniejszeniu i w ostateczności wyniósł 1 230 373,38 

zł, co stanowiło  7,49 % ogółu planu wydatków. Do końca roku budżetowego 

wydatkowano kwotę 874 105,25 zł, co stanowi 71,04 % planowanych po 

zmianach wydatków na inwestycje. Niewykonane działania inwestycyjne to: 

modernizacja oczyszczalni ścieków – powodem był brak dokumentacji 

(planowano w 2016 r. wydatkować kwotę 223 500,00 zł), prace 

dokumentacyjne w celu wykonania pomostu nad j. Rydzówka (planowana 

w 2016 r. kwota to 2 000,00 zł), wykonanie podjazdu dla niepełnosprawnych 

przy aptece (wykonano tylko dokumentację projektową), wykup gruntu 

w ramach funduszu sołeckiego sołectwa Wyskok (planowana kwota to 

7 200,00 zł), zakup oświetlenia solarowego w miejscowości Suchodoły 

(zadanie zrealizowano w innej formie – przyłączono klasyczne lampy do 

istniejącej sieci elektrycznej).  

3. Nadwyżka budżetu Gminy na koniec 2016 roku wyniosła 1 184 550,53 zł                    

i została przeznaczona na spłatę rat pożyczki zaciągniętych w latach ubiegłych 

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                   

w wysokości 489 000,00 zł. 

4. Zadłużenie Gminy na koniec 2016 r. z tytułu zaciągniętych pożyczek wyniosło 

kwotę 828 000,00 zł z terminem spłaty w 2017 roku i latach następnych.  

5. Skutki obniżenia górnych stawek podatków za 2016 rok wyniosły 112 876,00 

zł. Skutki udzielonych ulg, umorzeń, zwolnień z podatków (łącznie z ulgami 

ustawowymi) za 2016 r. wyniosły  229 912,00 zł.  

6. W budżecie zaplanowano wydatki jednostek pomocniczych, czyli sołectw na 

kwotę 164 498,10 zł. Wykonanie funduszy sołeckich na koniec 2016 r. 

wyniosło 124 112,52 zł, co stanowi  75,45 % planu (dla porównania na koniec 

2015 r. było to 42,20 % planu).  

7. Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie wyraziła pozytywną opinię                 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu. 

Zdaniem Komisji Rewizyjnej wyrażonym w niniejszej opinii, analiza dokumentów 

przedstawionych przez Wójta Gminy Srokowo pozwoliła na kompleksową ocenę 

wykonania budżetu za 2016 r.  

Zwrot podatku VAT wypłacony przez urząd skarbowy w roku 2016 pozwolił na 

swobodne planowanie szeregu działań inwestycyjnych. Gmina Srokowo nie uzyskała 

akceptacji wniosku o dofinansowanie ze środków unijnych do zadania „remont sieci 
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wodociągowej” (z powodów niezależnych od gminy). W ramach konkursu z PROW 

gmina otrzymała dofinansowanie na przebudowę ul. Ogrodowej w Srokowie. 

Realizacja tego działania planowana na 2016 r. została odłożona na rok następny. 

Zastrzeżenia Komisji budzi fakt niewykonania modernizacji oczyszczalni ścieków -                 

w sprawozdaniu z wykonania budżetu zawarto sformułowanie, że przyczyną 

niewykonania tego działania był brak dokumentacji projektowej.  

Komisja zauważa, że mimo dobrej kondycji budżetu nie udało się wykonać 

wszystkich działań zaplanowanych w ramach funduszy sołeckich, a tym samym 

gmina nie skorzysta z możliwości uzyskania dotacji rządowej od całości planowanych 

zadań.  

Komisja zwraca uwagę na fakt, w dziale „gospodarka gruntami                                      

i nieruchomościami” planowano osiągnąć dochody w wys. 420 600,00 zł, natomiast 

wykonanie planu wyniosło 324 577,00 zł. Komisja stwierdza, że nadal nie wynajęto 

wolnych lokali użytkowych będących w posiadaniu gminy. Od 2012 r. na remont 

dawnej kawiarni  wydatkowano ok 70 000,00 zł brutto, z tego ok. 40 000,00 zł 

w roku 2016.  

Komisja zwraca uwagę na wysoki stopień wykonania dochodów (z wyjątkiem 

dochodów własnych majątkowych). Na podkreślenie zasługuje także fakt, że gmina 

nie posiadała na koniec roku budżetowego zobowiązań wymagalnych. 

Powyższe daje podstawę do wyrażenia pozytywnej z zastrzeżeniami opinii                        

o realizacji budżetu Gminy Srokowo za 2016  rok i wystąpienia do Rady Gminy                    

z wnioskiem o udzielenie  absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo.  

 
c)odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania 
budżetu  gminy za 2016 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego; 
 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński odczytał opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2015 r. wraz z informacją      

o stanie mienia komunalnego (załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Regionalna Izba Obrachunkowa w Olszynie, Zespół Zamiejscowy w Elblągu,  zgodnie 

z Uchwałą RIO.IV-0120-142/17 Składu Orzekającego RIO w Olsztynie z 6 kwietnia 

2017 r.  w  sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Srokowo 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Srokowo za rok 2016. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie pozytywnie zaopiniował 

przedłożone przez Wójta Gminy Srokowo sprawozdanie z wykonania 

Budżetu Gminy Srokowo za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego. 

W uzasadnieniu podano, że 03 kwietnia 2017 r. do RIO wpłynęło sprawozdanie           

z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2016 r., które zostało przyjęte Zarządzeniem 

Nr 9/17 Wójta Gminy Srokowo z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie przedłożenia 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2016 r. 
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Sprawozdania składa się z części opisowej i tabelarycznej. W części opisowej 

omówiono dochody wykonane w 2016 r. w podziale na dochody bieżące i majątkowe. 

Wyliczono wskaźniki procentowe wykonania dochodów, według źródeł ich 

pochodzenia. 

W części dotyczącej wykonania wydatków omówiono realizację wydatków w 2016 r.           

z podziałem na wydatki bieżące i majątkowe, wyliczając wskaźniki procentowe 

zrealizowanego planu rocznego. 

Przedmiotowe sprawozdanie zawiera wykaz samorządowych jednostek budżetowych 

prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 7 września 1991 r. o systemie 

oświaty (Dz.U. z 2004 r. , Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.) gromadzących na 

wydzielonym rachunku dochody określone w uchwale przez organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego. 

Przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Srokowo zawiera także 

informację o wykonaniu przychodów i kosztów samorządowego zakładu 

budżetowego za 2016 r. 

Przedmiotowe sprawozdanie zawiera również informację o przebiegu wykonania 

planu finansowego samorządowych instytucji kultury za 2016 r. 

Analizując przedłożone sprawozdanie Skład Orzekający stwierdził co następuje: 

Zrealizowane dochody budżetowe stanowią 98,45% uchwalonego planu dochodów 

po zmianach, z tego dochody bieżące stanowią 98,79% wykonania planu po 

zmianach. Wydatki budżetowe wykonano w 94,24%  planu wydatków po zmianach           

z tego wydatki bieżące wykonano w  96,12% planu po zmianach. 

Budżet roku 2016 zamknął się nadwyżką w wysokości 1 183 108,77 zł.  

Skład Orzekający stwierdził, ze zgodnie z art. 242 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 

2009 r. o finansach publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2016 r. poz. 1870 z późn. 

zm.) na koniec roku budżetowego, wykonane wydatki bieżące nie są wyższe niż 

wykonane dochody bieżące powiększone o nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych           

i wolne środki oraz kwotę związaną z realizacją wydatków bieżących z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.               

o finansach publicznych, w przypadku, gdy środki te nie zostały przekazane w danym 

roku budżetowym. 

 
Skład Orzekający stwierdza, że przedłożone sprawozdanie z wykonanie budżetu 

Gminy Srokowo za 2016 rok uwzględnia dane, o których mowa w art. 269 ustawy           

o finansach publicznych, tj.: 

-dochody i wydatki budżetu Gminy w szczegółowości określonej jak w uchwale 

budżetowej, 

-zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowych z udziałem 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych, 

dokonane w trakcie roku budżetowego, 
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-stopień zaawansowana realizacji programów wieloletnich 

Ponadto Skład Orzekający stwierdza, że wraz z wyżej wymienionym sprawozdaniem 

została przedłożona informacja o stanie mienia komunalnego. 

Biorąc pod uwagę całość materiałów podlegających zaopiniowaniu Skład Orzekający 

postanowił jak w sentencji. 

Podpisano: 

Przewodnicząca Składu Orzekającego Członek Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie– Małgorzata Mazur-Wysocka.   

d)opinia Komisji Rady Gminy i dyskusja; 

Przewodniczący rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w sprawie wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2015r.  

 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Krzysztof Mościcki 

odczytał konkluzję z wykonania budżetu stanowiącą integralną część opinii (załącznik 

nr 11 do niniejszego protokołu), która brzmiała następująco: 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Srokowo po zapoznaniu się 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Srokowo za rok 2016,  

sprawozdaniem finansowym Gminy Srokowo, informacją o stanie mienia gminy oraz 

opinią Regionalne Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu przez Wójta Gminy Srokowo za 2016 r. przyjęła na posiedzeniu odbytym                  

w dniu 27 czerwca br. następującą opinię: 

1. Uchwalony przez Radę Gminy budżet, z uwzględnieniem wprowadzonych zmian,  

został zrealizowany prawidłowo zarówno po stronie dochodów  jak i planowanych 

wydatków. Dochody wykonano w 98,46 % planu, w tym planowane  dochody własne 

wykonano na poziomie 95,38 % w stosunku do planu.             

Dochody własne majątkowe wykonano na kwotę 324 577,97 zł, co stanowiło 77,17% 

zaplanowanych dochodów w tej kategorii. Uwzględniając specyficzne uwarunkowania 

realizacji tej kategorii dochodów oraz doświadczenia lat ubiegłych należy uznać te 

wyniki za dobry prognostyk na przyszłość. Za pozytywny należy uznać również fakt, 

że Gmina na koniec roku budżetowego nie posiadała zobowiązań wymagalnych.  

2. Uchwalony przez Radę Gminy plan wydatków budżetowych po zmianach 

dokonanych w ciągu roku zrealizowano w kwocie 15 484 335,42 zł, co stanowi 

94,23% ogółu planu.  

3 .Przedstawiony powyżej poziom realizacji dochodów i wydatków pozwolił na 

wygenerowanie nadwyżki budżetowej, co z kolei umożliwiło spłatę zaciągniętej                  

w WFOŚ i GW w kwocie 489 000,00 zł. 

4. W porównaniu do lat ubiegłych znaczną poprawę zanotowano w kwestii realizacji 

wydatków z funduszu sołeckiego. Wykonanie funduszy sołeckich na koniec 2016 r. 

wyniosło 124 112,52 zł, co stanowiło  75,45 % planowanych wydatków i było niemal 

dwukrotnie wyższe niż średnia z kilku poprzednich lat. Dobry poziom zrealizowania 
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wydatków z FS pozwolił na zaspokojenie części oczekiwań społecznych i niewątpliwie 

przyczynił się do wzrostu zaangażowania mieszkańców Gminy w pracę na rzecz 

rozwiązywania lokalnych problemów. 

Reasumując, Komisja stwierdza, że miniony rok budżetowy pomimo występujących 

napięć i niedociągnięć był dla finansów i rozwoju gminy korzystny.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Gminy Srokowo Ewa Dudek 

odczytała opinię swojej komisji (załącznik nr 12 do niniejszego protokołu), która 

brzmiała następująco: 

Komisja Edukacji i Spraw Społecznych Rady Gminy Srokowo na posiedzeniu 

wspólnym komisji stałych Rady Gminy zapoznała się ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Srokowo za 2016 r., opinią Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Srokowo  

o wykonaniu budżetu Gminy Srokowo za 2016 r., opinią RIO w Olsztynie                  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Srokowo za 2016 r. oraz ustnych 

wyjaśnień wójta Gminy i skarbnik Gminy Srokowo. Komisja po analizie otrzymanych 

dokumentów stwierdza, że zwrot podatku VAT wypłacony przez Urząd Skarbowy                      

w Kętrzynie znacząco wpłynął na dobrą kondycję budżetu w 2016 roku, co m. in. 

pozwoliło na wykonanie większości zaplanowanych zadań, w tym również realizacji 

zadań funduszy sołeckich w 75,45% oraz bezproblemową spłatę pożyczek 

zaciągniętych na wcześniejsze działania. Komisja Edukacji i Spraw Społecznych Rady 

Gminy Srokowo postanowiła pozytywnie zaopiniować realizację budżetu Gminy 

Srokowo za 2016 r. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Krzysztof Mróz odczytał opinię 

komisji (zał. nr 13 do protokołu) o następującej treści: 

Z przykrością musimy stwierdzić, że jako komisja zajmująca się infrastrukturą, 

jesteśmy niezadowoleni z powodu przesunięć tak ogromnej kwoty z działu 

utrzymania dróg. Uzasadniając, drogi są w stanie krytycznym, nie są uzupełniane 

odpowiednim kruszywem; brak rowów i zebranych poboczy od wielu lat. 

Cieszy nas jedynie fakt, iż po apelach związanych z doborem kruszywa widać efekty. 

Mamy nadzieję, że w przyszłym roku ostatni raz będziemy czytać w analizie budżetu 

nazwy tych samych dróg i z przyjemnością dokonamy objazdu dróg gminnych po 

porządnie naprawionych drogach, które posłużą  długie lata. 

Z przykrością musimy stwierdzić, że w 2016r. nie zauważyliśmy żadnej poprawy 

i rozbudowy infrastruktury wodnej i kanalizacyjnej. Zadowalające jednak jest, że co 

roku z harmonogramu zostanie zrobiona jedna droga. W 2016 roku została zrobiona 

ulica Leśna, natomiast w 2017r.  zostanie zrobiona ulica Ogrodowa. Liczymy na to, że 

w kolejnych latach zostaną odnowione kolejne drogi gminne. 

Ogólnie patrząc na cały budżet nie możemy mieć większych uwag i opiniujemy go 

pozytywnie. Wszystkie kwoty się zgadzają ; pozytywna opinia Komisji Rewizyjnej, 

RIO i pozytywna opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, budżet dopięty               
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i wykonany prawie w 100%. Ze względu na stan sytuacji budżetowej rozumiemy, że 

nie ma nadziei na inwestycje bieżące bez wsparcia z zewnątrz poprawiające 

infrastrukturę, jednakże nie można odsuwać tego w nieskończoność więc czekamy na 

znaczące efekty. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński podziękował 

Przewodniczącym poszczególnych komisji za przedstawienie opinii, a następnie 

otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Krzysztof Mościcki 

podsumowując stwierdził, że wszystkie przedstawione opinie przez poszczególne 

komisje są pozytywne. Analizując poprzednie lata do realizowanego budżetu w roku 

2016, należy powiedzieć, że był on wyjątkowo korzystnym i wszyscy powinniśmy 

sobie życzyć, aby kolejny okres rozliczeniowy nie był gorszy. Przewodniczący uważa, 

że jego komisja zwraca uwagę na pojawianie się impulsów prorozwojowych w naszej 

Gminie w zakresie gospodarczym i społecznym. Sama aktywność mieszkańców 

podczas obrad sesji oraz kontakty z mieszkańcami wskazują na dobrą prognozę na 

przyszłość, ponieważ świadczy to o chęci współpracy i zainteresowania naszym 

wspólnym dobrem.   

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że jeśli chodzi o kwestię dróg, to 

nie zdejmowano środków na wydatki bieżące (ponieważ zostały one zwiększone                    

o ponad 200 tys. zł) i na same remonty bieżące dróg wydatkowano prawie                         

400 tys. zł, a do tego na naprawę dróg w porozumieniu ze Starostwem Powiatowym 

wydano 350 tys. zł co daje łączną kwotę ponad 750 tys. zł. Skarbnik uważa, że                      

w przypadku naszej Gminy są to bardzo duże środki. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Gajowniczek zaproponowała, aby 

zastanowić się nad tym, żeby w budżecie na przyszły rok zająć się działaniami, które 

zachęciłyby ludzi do osiedlania się w naszej gminie. Posiadamy wiele działek, na 

których można byłoby budować domy, mieszkamy na pięknym terenie wyposażonym 

w czyste jeziora, lasy jak również rezerwaty przyrody, a  nasze szkoły oferują wysoki 

poziom nauczania.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński w związku z brakiem dalszej 

dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie 

projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania                    

z wykonania budżetu Gminy Srokowo za rok 2016. 

 
e) głosowanie. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 

Dziadonia Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 
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Po głosowaniu Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński stwierdził, 
że: 
 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych -  jednogłośnie                               
13 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  

nr XXXVI/204/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 czerwca 2017r.               
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania           

z wykonania budżetu Gminy Srokowo za rok 2016. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8. i przed przystąpieniem do realizacji pkt 9. 
porządku obrad o godz. 12.44 ogłosił przerwę, która trwała do godz. 13.04. 

 
 

Pkt 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 

2016r. 

a)odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy 

absolutorium; 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił Przewodniczącą 

Komisji Rewizyjnej Agnieszkę Gajowniczek o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej  

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Gajowniczek odczytała wniosek Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo (załącznik nr 15 do 

protokołu), który brzmiał następująco: 

 

„Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Srokowo w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy za rok 2016 z tytułu wykonania budżetu. 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Srokowo w składzie: 

1.Agnieszka Gajowniczek – przewodniczący 

2.Ewa Dudek                  – członek 

3.Waldemar Obolewicz    – członek 

4.Marek Stachurski          - członek 

działając na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, po 

pozytywnym   zaopiniowaniu wykonania budżetu gminy za rok 2016 wnioskuje          

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo za rok 2016 z tytułu wykonania 

budżetu gminy. 

W załączeniu opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy za rok”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński podziękował 

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej za odczytanie wniosku. 
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b)odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej 

zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Srokowo 

za 2016r.; 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Srokowo Piotra Dziadonia o odczytanie uchwały 

Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej  w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Srokowo absolutorium. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Piotr Dziadoń odczytał uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej dotyczącej zaopiniowania wniosku w sprawie absolutorium dla Wójta 

Gminy Srokowo za 2016r.; 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 
c)dyskusja nad udzieleniem absolutorium za 2016r.; 
 
Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję nad 

udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo za 2016 r. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Krzysztof Mościcki 

powiedział, że posiadamy dwie pozytywne opinie, a mianowicie Komisji Rewizyjnej 

oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej, a to wskazuje na przejrzystą sytuację. 

Przewodniczący Komisji jest za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo za 

2016 r.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Ewa Dudek w imieniu 

członków swojej komisji powiedziała, że jest za udzieleniem absolutorium Wójtowi 

Gminy Srokowo za 2016 r.    

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Krzysztof Mróz powiedział, że 

członkowie jego komisji są za udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo za 

2016 r.   

W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Srokowo 

Aleksander Kamiński poprosił Wiceprzewodniczącego Piotra Dziadonia o odczytanie 

projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo. 

 
d)  głosowanie. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały przez Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 

Dziadoń Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Po głosowaniu Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński stwierdził, 

że: 
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Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie                                        

13 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXXVI/205/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 czerwca 2017r.                    

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Srokowo. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w imieniu własnym                       

i wszystkich radnych złożył życzenia i wręczył wiązankę kwiatów Wójtowi Gminy 

Srokowo Franciszkowi Andruszkiewiczowi z okazji uzyskania absolutorium. 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz serdecznie podziękował za zaufanie                 

i wystawioną pozytywna ocenę jego pracy, do której ogromny wkład wnieśli również 

radni naszej Gminy jak również pracownicy Urzędu Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9. i  przystąpił do realizacji pkt 10. porządku obrad  

 
Ad. pkt 10.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

10.1. Zmiany nazwy ulicy na terenie Gminy Srokowo.     

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że temat był 

przedstawiany i omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy po 

czym poprosił Panią Sekretarz Małgorzatę Chociełowską o wprowadzenie do projektu 

uchwały (załącznik nr 18 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że ustawa z dnia 1 kwietnia 

2016 r. o zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju  totalitarnego przez 

nazwy  budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej przewiduje, że nazwy  

między innymi ulic, placów nadawane przez jednostki samorządu terytorialnego nie 

mogą  upamiętniać osób, organizacji, wydarzeń lub dat symbolizujących komunizm 

lub inny ustrój totalitarny, ani w inny sposób takiego ustroju propagować. Za 

propagujące komunizm uważa się także nazwy  odwołujące się do osób, organizacji, 

wydarzeń lub dat symbolizujących represyjny, autorytarny i niesuwerenny system 

władzy w Polsce w latach 1944-1989. Ustawa zobowiązuje samorządy do zmiany 

obowiązujących nazw, które upamiętniają lub propagują komunizm lub inny ustrój 

totalitarny, w ciągu 12 miesięcy od wejścia w życie nowych  regulacji. W przypadku 

niewykonania obowiązku, o którym mowa wyżej  wojewoda wydaje zarządzenie 

zastępcze, w którym  nadaje nową  nazwę. W przypadku Gminy Srokowo nazwa ulicy 

„gen. Aleksandra Zawadzkiego” musi został zmieniona. W dniu 5 maja 2017 r. Sołtys 

Sołectwa Srokowo – Regina Wieczorek złożyła do Wójta Gminy Srokowo protokół 

z Zebrania Wiejskiego, na którym obecni mieszkańcy zaproponowali nową nazwę 

ulicy: „Zjazdowa”.   
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Mając powyższe na uwadze Wójt Gminy Srokowo wyszedł z inicjatywą 

przeprowadzenia konsultacji społecznych o zasięgu lokalnym obejmujących 

mieszkańców Sołectwa Srokowo. Konsultacje zostały przeprowadzone zgodnie                       

z zarządzeniem Nr 17/17 Wójta Gminy Srokowo z dnia 12 maja 2017r. w formie 

bezpośredniego spotkania z mieszkańcami w celu wyrażenia opinii i złożenia uwag do 

przedstawionej propozycji nowej nazwy ulicy „Zjazdowej”. 

Projekt uchwały poddany konsultacjom został pozytywnie zaopiniowany przez 

mieszkańców Sołectwa Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję,                     

a w  związku z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 

Dziadonia o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy na terenie 

Gminy Srokowo. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –                              

13 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXXVI/206/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 czerwca 2017 r.                    

w sprawie zmiany nazwy ulicy na terenie Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.1. i  przystąpił do realizacji  
   pkt 10.2. i 10.3. porządku obrad.  

 

10.2. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 

2017-2022,       

10.3. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2017r.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Panią Skarbnik Małgorzatę 

Cwalina o wprowadzenie do projektów uchwał (załączniki nr 19 i 20 do protokołu).  

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że jeśli chodzi o Wieloletnią 

Prognozę Finansową to zmienia się ona tylko w zakresie dochodów i wydatków                

w związku ze zmianami w budżecie, gdzie nie zmienia się przedsięwzięć. Jeśli chodzi 

o zmiany w budżecie Gminy Srokowo to dochody zwiększa się zgodnie z decyzją                   

nr FK 96/2017 z dnia 14 czerwca  2017r.  Wojewody Warmińsko -Mazurskiego             

tj.  przyjmuje się  do budżetu kwotę  46 195,00 zł  stanowiącą dotację na zadania 

własnego tj. na realizację programu  pomoc państwa w zakresie dożywiania dzieci; 

decyzją Nr FK  97/2017 Wojewody Warmińsko Mazurskiego z dnia 21 czerwca  

2017r. o zwiększeniu dotacji w kwocie 7 820,00 zł na zadanie zlecone t. j. na  

prowadzenie spraw z zakresu administracji rządowej; decyzji nr 111/2017 Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 czerwca 2017 r. w sprawie przyznania dotacji na 

zakup  podręczników, materiałów edukacyjnych i ćwiczeniowych w kwocie 6145,69 zł 

dla SP Srokowo oraz 2908,64 zł dla Gimnazjum.  

Zwiększa się plan dochodów własnych z tytułu - kar ustalonych decyzją 

administracyjną -24 600,00 zł. 
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Po stronie wydatków przyjmuje się zwiększenie i zmniejszenie środków  w wyniku 

dotacji celowych wyżej wymienionych w poszczególnych jednostkach.  

Poza tym w Urzędzie Gminy dokonuje się zmian polegających na zwiększeniu                    

o kwotę 9 696,00 zł w rozdziale 63003 tj. zabezpieczenie środków na płace 

i pochodne na zatrudnienie 3 pracowników robót publicznych ,na zakup tablicy 

reklamowo- informacyjnej 1 600,00 zł i zabezpieczenie  opłat za  śmieci -1 350,00 zł 

na kompleksie rekreacyjnym nad Jeziorem Rydzówka, w rozdz.  60016 kwotę 

5 000,00 zł przeznacza się na zakup tablic informacyjnych na przebudowę dróg 

Ogrodowa i Kaczory; zwiększa się w rozdz. 80113 o kwotę 7 000,00 zł środki na 

usługi na dowożeniu dzieci t. j. na remont samochodów przyjętych ze Straży 

Granicznej.   

W rozdz. 63095 w ramach środków funduszu sołectwa Silec dokonuje się 

przeniesienia środków w kwocie 1 099,01 zł  z zakupów materiałów na usługi 

koparką par. 4300  na zadaniu zagospodarowanie plaży w Silcu; w rozdz. 90004 

w ramach funduszu sołectwa Jegławki dokonuje się przeniesienia środków pomiędzy 

paragrafami z 4210  na 4300 na zakup usług tj.  przegląd kosiarki; w rozdz. 70005 

dokonuje się przeniesienia z zakupu materiałów t. j. paragrafu 4210 na zakup usług 

paragraf 4300 na kwotę 7 100,00 zł (na zadania w zakresie remontów mienia 

gminy). 

Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne wieloletnie  z kwotą  3 321,00 zł w tym 

roku tj.  wykonania studium  do przystąpienia do projektu na e-usługi 

w administracji.   

Wprowadza się  kwotę 3 000,00 zł jako dotację dla Komendy Powiatowej Policji                         

w Kętrzynie  na zadania bieżące. 

Dokonuje się zwiększenia  paragrafu dotacyjnego dla OSP Srokowo na udział                      

w projekcie WFOŚiGW z kwoty – 1 994,02 zł  do kwoty 5 695,62 zł  t. j. zwiększenie                    

o kwotę 3 701,60 zł. 

W GOPS w rozdz. 85219 przenosi się kwotę 85,52 zł z zakupu materiałów na podróże 

zagraniczne. W Gimnazjum w rozdz. 80148  przenosi się środki w kwocie 120,00 zł                     

z zakupu energii na zakup usług, w rozdz. 80110  zwiększa się  środki na opłaty 

śmieciowe o kwotę 2 280,00 zł z jednoczesnym zmniejszeniem   paragrafu 4300 

zakup usług o 1 10,000 zł oraz zakupu materiałów (par.4210) o kwotę 1 180,00 zł . 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję.    

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że zwiększona kwota 24 600,00 zł 

dotycząca kary administracyjnej dotyczy niezgodnych z przepisami gdzie były 

wymagane zezwolenia na wykonanie przepustów na drodze gminnej. Radni zgłosili 

do odpowiedniego wydziału zaistnienie takiego stanu rzeczy i Zastępca Wójta Pan 

Marek Olszewski zareagował zgodnie z przepisami prawa nakładając karę. Radna 

przypomniała, że wszelkie prace budowlane przy pasach dróg wymagają zgody 

odpowiednich organów. 
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Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski wyjaśnił, że kwestia korzystania z pasa 

drogowego jest określona bardzo szczegółowo w ustawie o drogach publicznych                     

i m.in. nakazuje przed wejściem w pas drogowy uzyskanie stosownej decyzji 

zarządcy drogi co do zgody na wejście w pas drogowy oraz wniesienia stosownych 

opłat zgodnie z ustalonymi stawkami przez (w naszym przypadku) Radę Gminy. Takie 

stawki były ustalone w 2015 r. przy określaniu stawek m.in. dla realizacji „ostatniej 

mili”, lokalizacji urządzeń teletechnicznych, umieszczania reklam bądź zajęcia pasa 

drogowego na inne cele. Zastępca Wójta podziękował radnym za szybką informację       

o bezprawnym zajęciu pasa drogowego oraz usunięciu bezprawnie ulokowanych 

urządzeń dzięki czemu urząd bardzo precyzyjnie był w stanie ustalić terminy w jakich 

były one umieszczone w pasie drogowym.  W naszym przypadku reakcja była 

natychmiastowa, gdyż inwestor został wezwany do usunięcia urządzeń z pasa 

drogowego na podstawie ustawy o drogach publicznych. Wszczęto postepowanie, na 

podstawie którego wyliczono kwotę kary w wysokości 76 000,00 zł za okres 10 dni 

zajęcia pasa drogowego. Stawki te są bardzo wysokie, a wylicza się je w następujący 

sposób: powierzchnię mnoży się przez stawkę określoną przez Radę Gminy przez 

ilość dni oraz przez dziesięciokrotność stawki. Od tej kary nie ma możliwości 

umorzenia tej należności jak również nie ma możliwości odstąpienia od niej. 

Nałożona kara jest egzekwowana w trybie egzekucji skarbowej. Zastępca Wójta 

przypomniał, że określona stawka uchwałą Rady Gminy wynosi 4 zł za 1m2 za 

wykonywane prace w pasie drogowym i zajęcie pasa drogowego do wykonywania 

robót, 6 zł za 1m2 liczona w układzie rocznym za zajęcie pasa drogowego pod dane 

urządzenie oraz 8 zł za 1m2 w różnych przypadkach. Każde wejście w pas drogowy 

bez koniecznych zezwoleń kończy się bezwzględną karą finansową. 

Radna Ewa Dudek powiedziała, że w zmianie budżetu ujęto punkt dotyczący 

przyznania dotacji w wysokości 3 000,00 zł dla Komendy Powiatowej Policji 

w Kętrzynie na zadania bieżące. Radna nie ma nic przeciwko temu, aby pomagać 

i przekazywać dotacje, ale mamy skromny budżet Gminy, a skoro znalazły się środki 

na wsparcie Policji to może znajdziemy również pieniądze na wsparcie świetlic by 

mogły być czynne w okresie letnim.  

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że świetlice wyposażone 

w pracownie komputerowe będą pracowały podczas wakacji. Jeśli chodzi o pozostałe 

świetlice to będą czynne w miejscowościach, w których dzieci i młodzież będą 

uczęszczały na organizowane zajęcia.      

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy wypowiedź Pana Wójta można traktować 

jako informację dla sołtysów naszej gminy? Czy wiadomo już które świetlice będą 

pracowały latem? 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że orientowaliśmy się 

w tym temacie i wiadomo, że będą czynne świetlice w następujących 

miejscowościach: Leśniewo, Kosakowo, Solanka, Jegławki, Siniec i Szczeciniak.                   
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W pozostałych punktach świetlicowych jest małe zainteresowanie mieszkańców jeśli 

chodzi o zajęcia podczas wakacji.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czego dotyczy przesunięcie w budżecie 

środków z zakupu materiałów na zakup usług w kwocie 7 100,00 zł? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że w tym dziale ujęte są koszty 

wszystkich wykonywanych remontów: lokalu dla Caritasu, lokalu po kawiarni itd. 

Zaplanowano większe środki na materiały, a mniej na usługi więc należało przesunąć 

te środki na dowożenie, transport, wykonywanie usług elektrycznych i inne usługi. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała o jaki konkretnie chodziło lokal? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że zwracała uwagę na wykonanie 

na I półrocze i ze względu na konieczność zabezpieczenia środków do końca roku, 

postanowiła zrobić takie przesunięcie.  

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że jeśli robi się przesunięcie środków                 

z zakupu materiałów na zakup usług to oznacza taką potrzebę czyli jest jakaś 

inwestycja na uwadze. Radna pyta jaki lokal ma być remontowany z tych środków?  

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski wyjaśnił, że chodzi o lokal dla Caritasu i po 

byłej kawiarni oraz konieczność wykonania ekspertyz dotyczących przeglądu 

kominiarskiego, przeglądu elektrycznego i technicznego na Księżym Dworze. Pomimo 

tego, że ten obiekt w części jest gminny to musieliśmy wykonać procedury związane 

z przeprowadzeniem wszystkich spraw technicznych wynikających z przepisów prawa 

budowlanego. Aby wykonać te zadania należało zrobić przesunięcie w budżecie. Jeśli 

chodzi o sprawę zbycia lokalu na Księżym Dworze pojawił się problem polegający na 

tym, że Skarb Państwa w momencie przekazywania tej nieruchomości dla Gminy 

zrobił to decyzją administracyjną bez żadnych załączników graficznych, które 

udokumentowałyby w sposób jednoznaczny jaka część nieruchomości należy do nas, 

a jaka nie. Zastępca Wójta powiedział, że w archiwum w Starostwie jest mniej 

dokumentów niż u nas. Z tego względu najprawdopodobniej będziemy musieli 

przeprowadzić procedurę sądową z ustaleniem zakresu własności w obrębie działki 

na Księżym Dworze.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia                     

o odczytanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Srokowo na lata 2017- 2022, a następnie poddał projekt pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –                              

13 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXXVI/207/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 czerwca 2017 r.                    
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w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo                          

na lata 2017-2022. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poprosił 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie projektu uchwały 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo 2017 rok, a następnie poddał projekt pod 

głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie–                              

13 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXXVI/208/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 czerwca 2017 r.                    

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo 2017 r. 

  
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.2. i 10.3., a następnie przystąpił do realizacji  

pkt 10.4. porządku obrad. 

 

 

10.4. Przystąpienie do realizacji projektu informatyzacji Gminy Srokowo  

w obszarze wdrożenia e-usług publicznych, planowanego do zgłoszenia do      

współfinansowania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego    

Województwa Warmińsko- Mazurskiego na lata 2014 – 2020, III Osi  

Priorytetowej „Cyfrowy Region”, działania 3.1 „Cyfrowa dostępność 

informacji sektora publicznego oraz wysoka jakość e-usług publicznych”. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że temat był 

przedstawiany i omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy po 

czym poprosił Zastępcę Wójta Gminy Marka Olszewskiego o wprowadzenie do 

projektu uchwały (załącznik nr 21 do protokołu). 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że Urząd Marszałkowski jako 

instytucja realizująca RPO ogłosił ostatni nabór na realizację projektów 

informatycznych. Jak wiadomo różne ustawy zobowiązują Gminę do realizacji 

obowiązków związanych z informatyzacją różnych dziedzin życia publicznego, w tym 

m. in. kwestie dotyczące konieczności uruchomienia elektronicznego obiegu 

dokumentów, informatycznego dostępu do różnych źródeł informacji dla 

mieszkańców i inne. Ustawodawca nałożył na Gminę obowiązek udostepnienia 

informacji dotyczących planu zagospodarowania przestrzennego, studium 

uwarunkowań, kwestie dotyczące platformy związanej z informacją przestrzenną                  

i inne, które wynikają z ustawy Prawo geodezyjne, z ustawy o zagospodarowaniu 

przestrzennym, z ustawy o gospodarce nieruchomościami. Jako Gmina w swoim 

pakiecie nie posiadamy takich narzędzi informatycznych. Ze względu na to, że są to 
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rzeczy bardzo kosztowne (idące w setkach tys. zł). Chcąc wykorzystać możliwość 

otrzymania dofinansowania z RPO chcemy uzupełnić wszystkie braki, które na dzień 

dzisiejszy występują w informatyzowaniu Gminy. Na dzień dzisiejszy mamy dwie 

opcje: albo będziemy próbowali się wbić w ten program i załatwić rozwiązanie 

problemu jednorazowo, albo druga opcja – corocznie z własnych środków będziemy 

musieli wyodrębnić pewną pulę finansów i konsekwentnie realizować te zadania, 

które wynikają ze zobowiązań ustawowych. Główne koszty z realizacja tego zadania 

związane są z uruchomieniem systemów informatycznych dotyczących informacji 

przestrzennych (jak np. informacje dla mieszkańców o wydanych decyzjach                       

o warunkach zabudowy, zagospodarowania przestrzennego z możliwością wejścia                

w mapy danego obszaru i jej sprawdzenia) oraz kwestii sprzętowych i konieczności 

zakupu określonych licencji. To wszystko ma również na celu budowę całego systemu 

E-usług, który również jest ustawowo wymagany (elektroniczne składanie wniosków, 

informowanie interesantów o stanie realizacji tych wniosków na każdym etapie 

postepowania po to, aby zainteresowana osoba miała dostęp do takich informacji). 

Dzięki temu programowi mamy możliwość dofinansowania na poziomie 85% środków 

kwalifikowanych zrealizowaniem tego zadania. Na dzień dzisiejszy jeśli mielibyśmy to 

zadanie zrealizować z własnych środków to niestety, ale nie jesteśmy w stanie tego 

zrobić ze względu na olbrzymie koszty tego przedsięwzięcia. Szacunkowa wartość 

całego projektu powinna wynieść niecały 1 mln zł (co oszacowała firma zewnętrzna 

po zapoznaniu się z naszą Gminą po wcześniejszych spotkaniach Związku Gmin 

Warmińsko-Mazurskich w Olsztynie), a w takim przypadku wydatek po naszej stronie 

byłby wielkości poniżej 150 tys. zł. Dlatego też Zastępca Wójta rekomenduje 

przystąpienie do tego projektu i wykonanie próby zdobycia tych środków dla 

realizacji zadań ustawowych.  

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję.                 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że powinniśmy uświadomić sobie jedną rzecz, a 

mianowicie: przeciętnie gmina wydaje od 40-60 tys. zł rocznie na sprzęt 

elektroniczny. Gdybyśmy chcieli corocznie odkładać taką kwotę to potrzebowalibyśmy 

12 lat na to, aby zrealizować tego rodzaju projekt. Prawdą jest to co powiedział 

zastępca Wójta, ponieważ mamy opóźnienia w realizacji zadań ustawowych 

związanych z E-usługami jednostek publicznych dla mieszkańców. Uważa, że wejście 

w taki projekt jest potrzebne, a wręcz konieczne. Poza tym jest to jedna z szans, aby 

zrealizować obowiązki ustawowe jednocześnie wydając własne środki na poziomie  

obecnych dwuletnich nakładów na informatyzację, a nie dwunastoletnich.   

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie 

projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu informatyzacji Gminy 

Srokowo w obszarze wdrożenia e-usług publicznych, planowanego do zgłoszenia do 

współfinansowania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego  Województwa 

Warmińsko- Mazurskiego na lata 2014 – 2020, III Osi Priorytetowej „Cyfrowy 
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Region”, działania 3.1 „Cyfrowa dostępność informacji sektora publicznego oraz 

wysoka jakość e-usług publicznych”, a następnie poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 
Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –                              

13 gł. „za”,  0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                        

Nr XXXV/209/17 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 czerwca 2017 r.                    

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu informatyzacji Gminy 

Srokowo w obszarze wdrożenia e-usług publicznych, planowanego do 

zgłoszenia do współfinansowania w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko- Mazurskiego na lata 2014 – 

2020, III Osi Priorytetowej „Cyfrowy Region”, działania 3.1 „Cyfrowa 

dostępność informacji sektora publicznego oraz wysoka jakość e-usług 

publicznych”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10.4. i  przystąpił do realizacji  
   pkt 11 porządku obrad.  

 
 

Pkt 11. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński  w związku z wniesieniem 
przez siebie ustnej interpelacji prosił o jak najszybsze ustosunkowanie się do jego 
prośby. 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że w poniedziałek 
będą przygotowane umowy. 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11. i  przystąpił do realizacji 
pkt 12. porządku obrad. 

 

 
Pkt 12. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

1. Radna Powiatu Kętrzyńskiego Alicja Kamińska powiedziała, że w 2016 roku powiat 

kętrzyński zrealizował 25 inwestycji drogowych (włącznie z dofinansowaniem 

własnym gmin) na kwotę ponad 16 mln zł. Inwestycje drogowe w gminach powiatu 

kętrzyńskiego były wykonywane na podobnym poziomie. Radna Powiatu 

Kętrzyńskiego powiedziała, że Szpital Powiatowy w Kętrzynie znalazł się na liście sieci 

szpitali z I poziomem z podstawowymi oddziałami, natomiast pediatria i laryngologia 

również będą funkcjonowały po wcześniejszym przystąpieniu do konkursu. Na dzień 

dzisiejszy Szpital Powiatowy w Kętrzynie funkcjonuje prawidłowo i posiada bardzo 
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dobrą obsadę lekarzy i specjalistów. Radna Powiatu Kętrzyńskiego dodała, że w dniu 

jutrzejszym uda się do Zarządu Dróg Powiatowych do Dyrektora w sprawie jak 

najszybszej odpowiedzi i wykonania inwestycji drogowych. Radna Powiatu 

zaproponowała, aby wszelkie wnioski w sprawie usterek i zadań do realizacji 

kierować na piśmie do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, a następnie wszelkie 

informacje, aby były przekazywane dla radnych włącznie z odpowiedziami. Przekaz 

drogą e-mail pozwoli na szybką reakcję na wszelkiego rodzaju ruchy ze strony 

zarządu.    

2.Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że w dalszym ciągu mamy 

problemy z numeracjami budynków na terenie gminy. Poprosił o to, aby 

poinformować mieszkańców swoich miejscowości o to, żeby numery na budynkach 

były umieszczane w widocznych miejscach. Jest to konieczne, aby służby ratownicze 

nie miały problemów ze znalezieniem adresu osób potrzebujących pomocy. Dotyczy 

to również sygnałów zgłaszanych przez pocztę i kurierów.   

Radny Marek Stachurski powiedział, że w zeszłym roku wnioskował do budżetu 

gminy o przeznaczenie środków na takie tabliczki i zostały przyznane na ten cel 

środki w wysokości 5 000,00 zł. Chodziło mu o postawienie tabliczek kierunkowych 

umiejscowionych w miejscowościach przy drogach po to, aby było wiadomo                        

w którym kierunku jakie są numery budynków. 

Zastępca Wójta Gminy Marek Olszewski powiedział, że takie dane mają wszystkie 

służby ratunkowe ponieważ korzystają z map teleadresowych. Chodzi o to, że później 

w jakimś terenie mając kilka nieponumerowanych obiektów służby ratunkowe nie 

wiedzą dokładnie do którego budynku mają wejść.  

3.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński powiedział, że na 

początku lipca będzie konieczność zwołania sesji nadzwyczajnej dotyczącej 

uchwalenia uchwał w sprawie ustalenia pensum i regulaminu. Ze względu na to, że 

miesiąc lipiec jest miesiącem urlopowym należy wspólnie ustalić datę posiedzenia 

sesji. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że zmiany regulaminu                    

i pensum są związane z wejściem w życie reformy oświatowej oraz z zatwierdzonymi 

arkuszami organizacyjnymi szkół (z których wynika nowe zmniejszone pensum). Jeśli 

chodzi o dodatek funkcyjny dla wicedyrektora Szkoły Podstawowej będzie on 

przyznawany przez Dyrektora Szkoły Podstawowej na podstawie obowiązującego 

regulaminu. Sekretarz zaproponowała termin na 7 lipca. 

Radny Piotr Dziadoń poprosił o ponowne przeanalizowanie projektów uchwał, 

ponieważ według niego zawierają sporo błędów.  

Radni wspólnie uzgodnili termin posiedzenia na 10 lipca na godz. 13.00. 
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Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12. i  przystąpił do realizacji pkt 13.  
porządku obrad. 

 

 

Pkt 13. 
Zakończenie obrad XXXVI sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński wypowiadając formułę            
„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XXXVI sesji Rady Gminy 
Srokowo”  po czym o godz. 14.35 zamknął obrady sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 32 strony i 21 załączników. 

 
 
                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                        
                                                                                       Aleksander Kamiński 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:   
   Olga Szostek 


